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Zusammenfassung

        
Wir untersuchten das Hörvermögen von 95 Kindern mit chronischem Seromucotympanon (SMT), bei denen eine Paukendrainage durchgeführt wurde, vor und über den Zeitraum bis zu zwei Jahren nach der Operation. Insgesamt wurden 510 Tonaudiogramme mit Luftleitungs- und Knochenleitungshörschwelle ausgewertet. Das präoperative Tonaudiogramm zeigt im Durchschnitt eine Schalleitungsschwerhörigkeit von 30 dB. Im ersten postoperativen Tonaudiogramm findet sich im Mittel eine um 15-20 dB bessere Hörschwelle. Die Verlaufsbeobachtung über zwei Jahre ergibt, dass dieser Hörgewinn im allgemeinen erhalten bleibt.


        
Durch die Paukendrainage und den daraus folge nden Hörgewinn werden die negativen Auswirkungen auf den Spracherwerb und die geistige Entwicklung der Kinder verhindert.


      
        
Summary

        
The hearing capacity of 95 children with chronic seromuco-tympanum (SMT) treated with middle-ear ventilation tubes was studied preoperatively and for a period of up to two years after the operation. A total of 510 audiograms with the threshold of air conduction and bone conduction were evaluated.


        
The pre-surgery audiogram shows on the average an air-bone gap of 30 dB. In the first post-surgery audiogram the air-bone gap was improved on the average by 15-20 dB. The observation carried out over a period of two years shows that in general this improvement of the hearing capacity is preserved.


        
The treatment of SMT by middle-ear ventilation tubes and the resulting improvement of the hearing capacity prevents the negative effects on children's acquisition of speech and on their intellectual development.
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